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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy űlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Nemzeti Fejlesztési Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Miként próbálja ösztönözni a kormány a vállalati szektort arra, hogy a veszélye s
munkát végző munkavállalók a magas kockázatokra tekintettel bérkiegészítésbe n
részesülhessenek? ”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy állampolgári megkeresés nyomán fordulok Önhöz . Számos olyan munkakör, beosztás
létezik a munkaer őpiacon, amelyek esetében a munkavállalók fokozott veszélynek vanna k
kitéve. Így van ez a Magyar Közút Zrt. jó néhány útkarbantartó munkatársával is, akikke l
reggeltől estig találkozhatunk az utakon a közel 32 ezer kilométernyi közúthálóza t
üzemeltetése, fenntartása, kátyúk javítása közben . Velük a munkájuk jellegéből adódóan mé g
a legszigorúbb előírások betartása mellett is rendszeresen történnek kisebb-nagyob b
balesetek, gázolások, és sajnos a halálesetek sem ritkák.

Annak ellenére, hogy az utóbbi évtizedekben történtek er őfeszítések ezen személyek
munkakörülményeinek biztonságosabbá tétele érdekében, olyan munkakörr ől van szó, ahol
sajnos a tevékenység típusa miatt várhatóan az elkövetkez ő időszakban is be fognak
következni ilyen esetek .



A munkavégzés egészségi kockázatának a kérdése más munkakörökben is felmerül, és ezt a
kockázatot kívánatos volna valamilyen módon ellentételezni . Tisztában vagyok vele, hogy a
bérmegállapodásokba az államnak nincs beleszólása, azonban szóba jöhetnének bizonyo s
ösztönzők, pl. adókedvezmények, amelyekkel az állam arra sarkallhatná a vállalatokat, hog y
foglalják kollektív szerződésbe a bérkiegészítést az említett munkavállalók esetében . Az
anyagi elismerés mellett természetesen fontosnak tartjuk azt is, hogy fokozottabban hívjuk fe l
az utakon dolgozókra a figyelmet, pl . a védelmi berendezések modernizálásával .

Kérdésem tehát arra vonatkozik, hogy van-e arra terve a Kormánynak, hogy a vállalat i
szektort arra ösztönözze, hogy jobban elismerjék ennek a veszélyeztetett csoportna k

munkáját?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . augusztus 16 .

Farkas Gergely
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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